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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hatékonyak a kormány intézkedési a magyarországi 
negatív demográfiai trendek megfordítása érdekében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A magyarországi népességfogyás az elmúlt évtizedekben egyre súlyosabb mértéket ölt. Ez a 
tendencia a nyugdíjrendszer fenntarthatósága, a vidéki Magyarország elöregedése mellett több 
társadalmi és gazdasági problémát is okoz.

A kormány 2010 óta több ezermilliárd forintot fordít családtámogatásra, aminek deklarált célja a 
negatív demográfiai trendek javítása. A kezdeti adókedvezményeket kiegészítve bevezetésre került 
a családi otthonteremtési támogatás (CSOK), a falusi CSOK, és legújabban a babaváró kölcsön. 
Ezekre az intézkedésre csak az idei költségvetésben, amit a családok támogatásának 
költségvetésének nevezett a kormány, több százmilliárd forint került elkülönítésre.

A 2009-es 1,32-es teljes termékenységi arányszámhoz képest 2010-ben és 2011-ben jelentős 
visszaesés volt látható, 2010-ben ez a szám 1,25 volt, 2011-ben 1,23. Csak 2014-re tudta újra elérni 
és meghaladni a 2009-es értéket. A Központi Statisztikai Hivatal adatai szerint 2016 óta stagnál ez a
szám. 2018-ban és 2019-ben a korábbi négy évvel ellentétben nem növekedett a születések száma.

Az alábbi kérdésekkel fordulok Önhöz:

- Miként értékeli a kormány az elmúlt tíz évben bevezetett családtámogatási intézkedések 
eredményességét a demográfiai trendek szempontjából? 

- Mennyi időn belül kaphatunk pontos képet a bevezetett családtámogatási intézkedések hatásairól? 

- Mit kíván még tenni a kormány az egyre nagyobb problémát okozó népességfogyás ellen? 

Együttműködését előre is köszönöm és várom válaszát!



Tisztelettel,

Dr. Keresztes László Lóránt
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